
Mojmír Staško

Z TEHELNÉHO POĽA

JASTRABI



Boli sme hrdí, ke  sme v Bazileji videli to množstvo našich fanúšikov, naše farby, 
vlajky, transparenty. Mal som až husiu kožu. Žia , zví azi  pre nich sa nám nepodarilo, 
ale futbal prináša aj prehry. itate om tejto knihy želám, aby precítili pekný príbeh, 
ktorý ponúka.

 Carles Rexach, vo inále PVP 1968/ 1968 úto ník Barcelony



Priaznivci futbalu, povzbudzujte aj na alej vaše ob úbené mužstvo a vytvorte na 

tribúnach pravú športovú atmosféru bez nebezpe ných výtržností, ktoré k futbalu 

nepatria. Aby futbal ostal futbalom, fanúšikovia a športovci,  držte spolu!

 Alexander Horváth, vo inále PVP 1968/ 1968 obranca a kapitán Slovana 
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1. VÍŤAZSTVO 
V ČESKOSLOVENSKOM POHÁRI

Z ava tímový doktor profesor Pavel Handzo, tréner Jozef urgaly, vpravo 
Karol Jokl. Na ležadlách Jozef Obert a zakrytý Alexander Vencel. 
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Zásadný triumf
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SPOMIENKY PO ROKOCH

ALEXANDER VENCEL, vtedy brankár Slovana
„Prvý zápas v Prahe bol trochu mimo rámca, ktorý by si zaslúžilo inále sú aže. Bolo na 

om ani nie tisíc divákov. My sme zápas neodohrali vo ve kej forme. Dukla mala prevahu, 

hoci gól dala až po hodine hry. Dal ho Štrunc, pamätám si, že po takej skrumáži pred 

mojou bránou. Pä  minút pred koncom išiel Obert sám na brankára Viktora, ale neskó-

roval. Potom sme mali ešte jednu šancu, konkrétne ju mal Jano apkovi , ale nevyužili 

sme ani tú. Dukla bola v tom zápase lepšia, zaslúžila si ví azstvo. Záujem v Bratislave bol 

omnoho vä ší. Hrali sme ve mi dobre. Dali sme dva góly, ale ešte nieko kokrát sme tra ili 

Michal Vi an, od januára 1968 tréner Slovana. V tom ase už 
nefaj il a jeho zverenci dostávali za cigaretku pokuty. Snímka je 

z roku 1966, ke  bol ešte trénerom Tren ína. 
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Karol Jokl v súboji s protihrá om z Dukly Praha. 

Tím Slovana prijíma gratulácie po ví azstve v eskoslovenskom pohári. 
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do žrde a dos  vychytal Viktor. Vojaci aj mali nieko ko s ubných akcií, ale musím poveda , 

že obrana na ele s Bimbom Popluhárom predo mnou pracovala ve mi dobre. Po zápase 

sme mali estné kolo a udia neustále tlieskali. Boli nám v a ní a my sme boli v a ní im.“ 

UDOVÍT CVETLER, vtedy úto ník Slovana
„Ví azstvo nad Duklou znamenalo ve a. Získali sme cennú trofej a vybojovali si štart 

v Pohári ví azov pohárov. estné kolo, pri ktorom nám aplaudovali diváci, je stále pek-

nou spomienkou. Aj to, že som v tom zápase dal gól.“

 

Dobrá príprava
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Situácia zo zápasu Slovan – Wiener Sport – Club (3:1).
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2. POD PÁSMI SOVIETSKYCH 

TANKOV

„Hovoril som trénerovi Prešova Reimannovi, že aké my „máme“ 
š astie, tak dostaneme po ského súpera. Som rád, že sme dostali Islan anov, 
pretože to bude ur ite príjemnejší súper, hoci ho nepoznáme. Som rád, že 
naše mladé mužstvo nedostalo hne  v 1. kole ažkého súpera. V 2. kole to 
bude ur ite ažšie a ak by sme v om mali vypadnú , tak radšej s ažkým sú-
perom,

SPOMIENKY PO ROKOCH

JÁN APKOVI , vtedy úto ník Slovana
„Vtedy som ešte býval v Petržalke. Zobudil nás tatko – vstávajte, je vojna, sú tu Rusi! 

O štvrtej… Pamätám si, že zvláš  zaujímavé to mal Ša o Vencel, ktorý musel niekde 

unika  pred sovietskymi tankami. Samozrejme, že to bol pre nás šok. Boli to udné dni. 

Pamätám si, ako sme trénovali a zrazu za ala stre ba. Aj s Mišom Vi anom sme rýchlo 
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21. august 1968 zarezonoval na celom svete. Všade sa písalo o agresii.
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utekali do kabín. Raz som sa zas nevedel dosta  do Petržalky, pretože bol obsadený most 

do nej. Bolo to tam, kde sa nachádzala tzv. remíza pre elektri ky. Vojaci za ali strie a  

zvrchu, naš astie, nikoho nezabili. Mierili do miest, kde nikto nebol. Nebolo mi však 

všetko jedno, v tej chvíli som bol asi dvadsa  metrov od stre by.“ 

JOZEF APKOVI , vtedy stredopoliar Slovana
„Vtedy som išiel od frajerky, ktorá takisto bývala v Petržalke. A zrazu predo mnou hro-

mada vojska,ktorá išla od Ma arska. Reku, o je nejaké ve ké cvi enie? Jeden z vojakov 

ma zastavil – vraj, kde je Bratislava? Tak som mu ukázal. Nevedel som, že nás práve idú 

obsadzova . Prišiel som domov a ahol som si. Ráno o štvrtej nás tatko budil – chlapci, 

vstávajte, vojna bude! Rusi nás napadli! Ráno sme utekali do obchodu. Nakúpili sme 

mäso a zemiaky. Mali sme záhradku, takže zeleninu sme mali. Také hrozné to však 

nakoniec nebolo, že by sme nemali o jes . Ale ke  som išiel na tréning, vojaci ma z Petr-

žalky nechceli pusti . Museli sme ís  spä . Bol som naštvaný na to, že nás Rusi obsadili. 

Dvadsa  rokov do nás tla ili, o dobré pre nás urobili a potom nás napadnú?“ 

 ALEXANDER VENCEL, vtedy brankár Slovana
„Vstup vojsk na územie eskoslovenska bol asi nielen pre m a ne akaný. Hoci ja som 

mal možnos  vidie  náznaky invázie. Ale neuvedomil som si, o vlastne vidím…. Krátko 

predtým sme sa s rodinou vracali z južného Ma arska, kde sme boli na návšteve u prí-

buzných. Cestou spä  sme videli obrovské množstvo vojenských konvojov. Nákladné autá, 

tanky, množstvo vojakov… Vôbec som si však neuvedomoval, o sa deje. Myslel som si, 

Sovietska Pravda si išla svoje – bratská pomoc. 
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Obrázky z eskoslovenských miest boli podobné. 
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že ide o nejaké ve ké vojenské cvi enie. Ani som sa nezamýš al nad tým, akí vojaci to sú, 

i ma arskí alebo sovietski. Boli sme v Ma arsku, tak som, samozrejme, predpokladal, 

že ma arskí. Domov sme sa vrátili ve er 20. augusta 1968. O šiestej hodine ráno zvonil 

telefón a na druhej strane linky sa ozval Karol Jokl. „Ša o, spíte?“ – pýtal sa. „Samozrej-

me, že spíme. Ve  o by sme iné robili o šiestej ráno?“ odpovedal som zívajúc. On už taký 

rozospatý nebol. „Nevieš, o sa deje? Pozri sa von na Bajkalskú a pusti si rádio“, povedal 

mi. Pustil som si rádio a z okna sa pozrel na Bajkalskú ulicu, kde už stáli tanky. Karol sa 

ma potom opýtal, aké máme doma potraviny. On rozmýš al tak skvele ako na ihrisku. 

Úžasne, organiza ne! Povedali sme si, o máme my a o majú oni. Ke že sme nevedeli, 

o sa ešte stane, o bude nasledova , tak sme sa rozhodli, že ešte nie o dokúpime, kým 

sa dá. Rýchlo sme išli do jedného obchodu, v ktorom bol vedúcim náš známy. Nahádzali 

sme do košíka doslova všetko, o nám práve prišlo pod ruku. Odchádzali sme pre  mojím 

autom a podarilo sa nám ešte dosta  k dnešnej prezidentskej záhrade. Cez námestie sa 

už ale nedalo prejs . Zrazu som za ul stre bu. Nejaký sovietsky vojak vystrelil nieko ko 

rán smerom na prezidentský palác. Rýchlo som zaradil spiato ku a cúval odtia  pre . 

Ve er mi potom telefonoval známy komentátor Karol Polák a pýtal sa ma, o som robil 

medzi tými vojakmi. Bol som prekvapený, kde o videl. Sledoval správy v rakúskej tele-

vízii a tam videl moje auto. Zachytila ho totiž kamera rakúskej ORF. Ke že Karol vedel 

íslo môjho auta, ihne  ho spoznal.“

IVAN HRDLI KA, vtedy stredopoliar Slovana
„Z domu ma poslali rýchlo nie o nakúpi , išiel som na starej škodovke, ktorú som mal. 

Nahádzal som do nej, o sa dalo. To vtedy asi robil každý, nik nevedel, o bude.“

ALEXANDER HORVÁTH, vtedy obranca Slovana
„Ja som sa v ten de  ve mi dobre cítil v posteli. Dopoludnia o desiatej sme mali ma  ahší 

tréning. Zrazu mi zvonil telefón, bola to moja manželka. Do telefónu kri ala – prosím a, 

prí  hne  po m a! Pozri sa z okna, o sa deje! Ja som bol ešte taký rozospatý – ve  o sa 

deje? Len sa pozri! Pozrel som sa na Bajkalskú, na ktorú sme mali okno zo spálne. A tam 

samé tanky, plno vojakov. Opýtal som sa manželky, pretože som to stále nechápal – to 

sú manévre alebo o? Nie, žiadne manévre – prí  po m a, lebo sa ve mi bojím. Tak som 

potom k u koval pomedzi tanky a dobehol po manželku. Trasúcu som ju priviedol do-

mov. Potom som telefonoval na štadión, o s tým tréningom. Povedali mi, že mám prís , 

že tréning bude. Tak som išiel a aj sme trénovali. Okolo štadióna bolo plno vojakov.“ 

JOZEF FILLO, vtedy obranca Slovana
„Býval som v strede Bratislavy na Panskej. O polnoci bola v rádiu nejaká relácia, že nás 

obsadili Rusi. My sme si mysleli, že to je nejaká hra. Potom sme sa išli pozrie  von a videli 

sme to. Bolo to nie o neuverite né. Ke že sme bývali v strede mesta, tak sa nás to týkalo 

aj na druhý de . Aj na tretí, pretože sme boli na mieste, kde sa strie alo. Pamätám si aj na 

jeden tréning a na to, ako odniekia  za ali lieta  gu ky na tréningový štadión. Bola tam 

taká plechová búda a do nej zrazu za ali uka  gu ky. Tak sme utekali. Bol som ve mi 

sklamaný. Vyzeralo to tak, že sa to uvo ní, ve  v 68. roku sa aj uvo ovalo a nakoniec sa 

to celé ešte pritvrdilo. Ja som mal sestru na Západe a mal som problémy dosta  sa von.“ 
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eskoslovensko opúš alo množstvo udí. 

Na celom svete sa uskuto ovali manifestácie na podporu eskoslovenska. 
Táto bola 22. augusta 1968 v Bazileji. Teda v meste, ktoré o devä  mesiacov 

slovanistom prirástlo k srdcu. 
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PETER MUTKOVI , vtedy obranca Slovana
„Rusi vtedy za ali na Námestí SNP strie a  na vežu. To nebolo zo samopalov, bolo to 

nie o vä šie. Strely odtia  dopadali až k nášmu tréningovému ihrisku na Bajkalskej. 

Búchali do toho vlnitého plechu. Chalani, rýchlo utekajte dole! – kri al Mišo Vi an.“ 

BOHUMIL BIZO , vtedy úto ník Slovana
„V ten de  som bol u kamaráta na internáte na Bernolákovej. Ve er predtým sme boli na 

pive. Ráno ma kamarát zobudil, vystrašil som sa – o som zaspal do školy? Vtedy som bol 

študentom FTVŠ. Kamarát už po úval rádio. Otvorili sme okno a na Radlinského stáli 

tanky, jeden ved a druhého. Bolo to pre nás nie o strašné. Na druhý de  po invázii sme 

boli na námestí, kde za ali strie a  zo štvorhlav ového gu ometu. Pohádzali sme sa na 

zem, potom sme tam už radšej nešli. Ke  sme zas trénovali na Tehelnom poli a za ali 

nad ním krúži  helikoptéry, utekali sme sa schova  do kabín.“ 

Niet sporu, že UEFA viedla myšlienka momentálnej politickej situ-
ácie a partnerov prispôsobila s ve mi jemným citom pre sú asnos ,“ 

Z ava udovít Cvetler, Ján Popluhár, Alexander Vencel, Ivan Hrdli ka, Alexander Horváth a Karol Jokl. 
Augustové udalosti v roku 1968 prežívali aj oni dramaticky. Táto fotogra ia vznikla na jese  1967 

po tom, o bola zo Slovana do reprezentácie eskoslovenska nominovaná práve táto pätica hrá ov.
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„Nepovažujem zmenu za š astný ah. Keby sme sa pozerali len na i nan ný 
efekt, mohol by som by  spokojný, lebo Bor pritiahne viac obecenstva ako 
Reykjavík – ale zo športového h adiska?

Morálne nám UEFA pomohla, ale z h adiska športového?“

Nepríjemný súper

„Vieme, že sa nám ažšie hrá proti 
disciplinovaným a dobre trénovaným futbalistom východnej Európy ako proti 
mužstvám zo Západu,“

Je nesporné, že na prežre-
bovanie oboch hlavných oddielových sú aží naše mužstvá doplatili. Spartak 
Trnava sa stretne nie so švédskym, ale s rumunským majstrom a Slovan na-
miesto islandských rybárov, amatérov z Reykjavíku, narazí na inalistu Juho-
slovanského pohára RFK Bor, teda profesionálov a poloprofesionálov.“ 

SPOMIENKY PO ROKOCH

ALEXANDER HORVÁTH, vtedy obranca Slovana
„Pôvodne nám vyžrebovali Islan anov, potom ich zamenili za Juhoslovanov. Tých sme 

vôbec nepoznali, o nám hovoril nejaký Bor?“ 

UDOVÍT CVETLER, vtedy úto ník Slovana
„Ja si na to, že sme mali ma  Islan anov, ani nepamätám. Myslím si, že som to neregis-

troval ani vtedy. “ 

BOHUMIL BIZO , vtedy úto ník Slovana
„To, že sme mali vyžrebovaný Reykjavík, som vedel. Tešil som sa. Ani nie na Island, ale 

na to, že možno zažijem nie o nové. Hovorím možno, pretože som mal devätnás  rokov.“ 
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JÁN APKOVI , vtedy úto ník Slovana
„My sme z toho, že hráme proti Boru, neboli nadšení. Radšej sme hrali proti západným 

Nemcom i Francúzom. Tých sme porážali, v tom období trebárs Hamburg i Aachen. 

Ale ak sa nám proti niekomu nehralo dobre, tak to bolo práve proti východným Nemcom, 

Bulharom i Juhoslovanom.“ 

Druhý 
žreb jednoducho ostane v platnosti!“

„Ide o opakované lagrantné porušenie lánku 2 
Ústavy Európskej futbalovej únie (UEFA) a Medzinárodnej federácie futba-
lových federácií (FIFA) a nechutné rozhodnutie o „prekreslení“ európskych 
futbalových sú aží, o nie je ni  iné, ako pokus zatiahnu  reak né politické 
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tendencie do medzinárodného 
špor tu,“ 

„Futbalová federácia ZSSR 
a športová verejnos  Sovietske-
ho zväzu vyjadrujú svoj dôrazný 
protest a vyhlasujú, že sovietske 
futbalové kluby Dynamo Kyjev 
a Dinamo Moskva sa odmietajú 
zú astni  týchto dvoch turnajov. 
Futbalová federácia ZSSR kladie 
všetku zodpovednos  za dô-
sledky hanebnému rozhodnutiu 
UEFA, ktoré nahradilo princípy 
športovej spolupráce zlovestný-
mi machináciami,

K pilierom vtedajšieho Slovana patril 
Alexander Horváth.

l d š h l l
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3. Z MEDENEJ BANE VYFÁRALI

„Je 
to rovesník Slovana a je jedným z najstarších juhoslovanských klubov. V lige 
sú teraz staršie iba dva, Hajduk Split (1911) a Vojvodina Novi Sad (1914),“
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RFK Bor - súper Slovana v 1. kole Pohára ví azov pohárov. V hornom rade z ava Rajzner, Hajdukovi , 
Rankovi , Periši , Radulovi , Živanovi , v dolnom rade z ava T. Petrovi , Sopi , Šorban, Tomi  a Paulinc. 

Pred inálovým zápasom o Pohár maršála Tita – výmena vlajok medzi kapitánom RFK Bor 
Pavom Rajznerom a kapitánom Crvenej zvezdy Draganom Džaji om. 
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Prerušená liga

„Slovan je favoritom. Je to skúsené a medzinárodne ostrie ané mužstvo. My 
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sme na medzinárodnej scéne nová ikom. Ešte len za íname. O Slovane sme 
toho dos  ítali. Nieko kých hrá ov – Jokla, Popluhára i Horvátha – sme vi-
deli v medzištátnom zápase s Juhosláviou. Popluhárove kvality sú všeobecne 
známe, je to výborný hrá ,“ 

Rozdiel triedy

Podanie rúk kapitánov Slovana a Boru – Alexander Horváth (v avo) a Pava Rajzner. 
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 „Sme 
spokojní. Vyhrali sme o tri góly, o je výsledok, ktorý proti kvalitnému sú-
perovi berieme,

Zo zápasu Slovan – Bor. Brankár hostí Hajdukovi  zasahuje pri vysokom centri. 
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„Je to vysoká prehra, ale zaslúžili sme si 
za pasivitu po prvom góle, ktorý sme dostali. V prvom pol ase sme hrali 
omnoho lepšie ako v druhom. Dúfali sme, že tu dosiahneme lepší rezultát. 
V pohároch je prehra 0:3 u súpera jasná, ale v odvetnom zápase sa pokúsime 
ešte nie o urobi . Slovan má však ve mi skúsené mužstvo, ukázal to aj teraz,“ 

SPOMIENKY PO ROKOCH

ALEXANDER VENCEL, vtedy brankár Slovana
„Doma sme nad Borom vyhrali 3:0 a položili základ nášho postupu. Ten mal by  cez 

papierovo ahšieho súpera samozrejmý, ale nebol. Ešte v prvom pol ase na m a išiel až 

od polovice sám jeden hrá  hostí. Chcel ma obís , ale nepodarilo sa mu to.“

UDOVÍT CVETLER, vtedy úto ník Slovana
„Bolo dobré, že sme Boru dali doma tri góly. Ja som dal dva, ale to nebolo podstatné. 

Dôležité bolo jasné ví azstvo.“ 

MILAN SOKOL, vtedy stredopoliar Slovana 
„Hoci sme vyhrali 3:0, nebol to ahký zápas. Juhoslovanská škola mala svoju kvalitu. Ale 

my sme v tom zápase hrali fakt dobre.“ 

ALEXANDER HORVÁTH, vtedy obranca Slovana
„Ako som spomínal, Bor sme nepoznali a nikdy sme o om nepo uli. Poznali sme Crvenu 

zvezdu, Partizan, Vojvodinu, Dinamo Záhreb – ale Bor? Ke  nastúpili na Tehelnom poli, 

ešte sme si ich obzerali, o sú to vlastne za . Ale ke  za ali hra , zistili sme, že sú to 

výborní futbalisti. Mali smolu, že sme vtedy boli vo forme a že sme v domácom zápase 

zahrali dobre. Vyhrali sme 3:0.“ 
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Tím Slovana: v hornom rade z ava udovít Zlocha, Vladimír Hrivnák, Ján apkovi , Karol Jokl, 
Ján Zlocha, Ladislav Móder, Jozef apkovi . V dolnom rade z ava Ivan Hrdli ka, Alexander Vencel, 

udovít Cvetler, Peter Mutkovi , Jozef Kontír a Alexander Horváth. 

Jozef Kontír v akcii. Pri zranení Alexandra Vencela vládli isté obavy, i náro ný zápas zvládne. Zvládol. 
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SPOMIENKY PO ROKOCH

ALEXANDER VENCEL, vtedy brankár Slovana
„Štyri dni pred odvetným zápasom sme hrali ligový v Ostrave. Remizovali sme 1:1. Desa  

minút pred koncom zápasu som sa neš astne zranil po súboji s Bartalským, ktorý mi 

v tom zápase dal gól. Ošetrili ma a neodišiel som z ihriska, ale po zápase mi zašívali 

koleno tak, že som tam mal šes  štichov. S tým som do Boru cestova  nemohol, takže do 

brány musel Jožo Kontír.“

JOZEF KONTÍR, vtedy brankár Slovana
„Aj som sa obával, aj nie. Samozrejme, bola to zodpovednos . Ja som si v lete dobre za-

chytal, pretože v Interpohári ma dával tréner Vi an do brány. Chytal som proti Malmö i 

Sport – Clubu Viede . Spoluhrá i sa smiali, že nechytám ligu, ale medzinárodné zápasy. 

Samozrejme, chytal som vtedy, ke  Ša o Vencel nemohol. A to bolo málokedy. 

Tribúna na štadióne RFK Bor. Oslnivo nepôsobila. 
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„Sme hne  za Cr-
venou zvezdou. Kto by to povedal?“

SPOMIENKY PO ROKOCH

JOZEF KONTÍR, vtedy brankár Slovana

„Pred výjazdom do Boru sme boli na menšom turné vo Švaj iarsku. Bez reprezentantov, 

tí mali povinnosti. Hrali sme proti Luganu, Sionu i Bellinzone. Chytal som dobre, ale 

v poslednom zápase proti Bellinzone som pustil ve mi lacný gól. Zneistel som, i sa to 

neodzrkadlí a i ma do Boru zoberú.“ 

IVAN HRDLI KA, vtedy stredopoliar Slovana

„Doma sme s Borom vyhrali ahko 3:0 a vyzeralo ta tak, že by sme mali cez juhoslovan-

ský tím prejs  bez problémov. Ale už cesta tam bola kadejaká. Cestovali sme 28 hodín 

vlakom, prestupovali sme v Budapešti. Docestovali sme v noci a bolo to jednoducho 

únavné cestovanie.“

JÁN APKOVI , vtedy úto ník Slovana

„Doma sme s juhoslovanským tímom vyhrali rozdielom triedy 3:0. Mohli sme aj vyššie, 

vyzeralo to na ahký postup. ažká bola už cesta vlakom. Ale veselá.“ 

UDOVÍT CVETLER, vtedy úto ník Slovana

„Cesta do Boru bola nekone ne dlhá. Docestovali sme tam de  pred zápasom. Vlastne 

ve er, pretože bolo desa  hodín. Dali sme si už len nie o ahšie na ve eru a išli sme spa . 

Tréning sme mali až ráno, popoludní už bol zápas.“ 

JOZEF APKOVI , vtedy stredopoliar Slovana

„Cesta do Boru bola hrozná. Hrali sme v Ostrave, docestovali z nej vlakom a prespali 

v Club Hoteli pri Tehelnom poli. Ráno sme vyrazili na cestu. Išli sme 28 hodín vlakom! 

Slovan vtedy nemal na to, aby sme išli letecky. Do Boru sme už docestovali autobusom. 

Dorazili sme unavení ako psi. V tom autobuse nás mali na starosti dvaja delegáti – do-

máci Jugoši. Boli sme unavení, nervózni a robili sme im zle. Možno pä  kilometrov pred 

Borom vystúpili a išli pešo.“ 

JÁN APKOVI , vtedy úto ník Slovana

„Ja si myslím, že vystúpili preto, lebo v tom autobuse sa už nedalo vydrža . Taký smrad 

tam bol. Celodenná strava bola len saláma Slatina a chlieb. U niektorých pánov futbalis-

tov sa to prejavilo na „vetroch“. Tí dvaja vystúpili s ve kým nadávaním.“ 
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JOZEF APKOVI , vtedy stredopoliar Slovana
„Pravda je, že keby niekto v tom autobuse škrtol zápalkou, tak to tam vybuchne.“ 

 
„Pri podmienkach, aké sme mali, som nadmieru spokojný. Chlapci dobre bo-
jovali, ale prejavila sa únava z predchádzajúceho preplneného programu. Za 
bojovnos  som im v a ný. Grécka rozhodcovská trojica preukázala výborné 
diplomatické schopnosti v prospech domácich,“ 

„Prekvapil ma ná-
hradný brankár, ktorý toho ve a zachránil,“ 
„Bol ve mi dobrý. Bratislav ania hrali dobre, avšak doma v prvom stretnutí 
omnoho lepšie. Teraz vidíme, akou škodou bolo, že sme prehrali 0:3. Myslím 
si, že sme mali na to, aby sme vyrovnali prehru z Bratislavy. Šancí sme mali 
dos , ale nevyužili sme ich. Mužstvo Slovana malo aj trochu š astia. Celkovo 
však postupuje zaslúžene,“
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SPOMIENKY PO ROKOCH

JÁN APKOVI , vtedy úto ník Slovana
„V odvete nás súper s ve kou pomocou rozhodcov ni il. Pamätám si, že sa hralo na ve mi 

hrbo atom ihrisku. Na takom, aké mala Petržalka za starých ias, tiež to bol samý drn. 

Nedalo sa tam hra  ni  a rozhodca im – ani nemôžem poveda , že nad žal – on im 

fandil. Hralo sa v búrlivej atmosfére. Nakoniec sme udržali dvojgólovú prehru, a tá nám 

sta ila na postup, ale bolo to vydreté. Svojím spôsobom sme postúpili zázrakom.“

JOZEF APKOVI , vtedy stredopoliar Slovana
„Škoda, že sme Boru doma dali len 3:0. Mohli sme im da  viac. Juhoslovania nás chceli 

zdola  za každú cenu. Kopali, faulovali, búchali nás. Grécky rozhodca im dovolil všetko. 

Bol to mladý chalanisko, bol som na ho strašne napálený, jednu by som mu najradšej 

uvalil. Ten pískal všetko proti nám. Ten bol tak pekne zaplatený! Inak sa hralo doslova 

na orá ine, terén bol strašný. A náš výkon asi najhorší v tom pohárovom ro níku.“ 

MILAN SOKOL, vtedy stredopoliar Slovana 
„Po ví azstve 3:0 doma sme v odvete prehrali 0:2 a ledva sme postúpili. V Bore to bolo 

kruté, ale ubránili sme to. Domáci nás dostali pod tlak, mali dos  šancí, diváci hu ali 

a ešte im k tomu pomáhali rozhodcovia. Bol to ažký zápas, jeden z naj ažších v pohári. 

Zostavu zo zápasu v Bore si pamätám. Hral som s Hrdli kom v strede, v útoku boli Cvet-

ler, Laco Móder. Jokl a Jano apkovi , v obrane Jano Zlocha, Janko Popluhár, Horváth 

a udovít Zlocha.“ 

BOHUMIL BIZO , vtedy úto ník Slovana
„Bol to súper, ktorý bol priechodný. Nakoniec sme cez nich postúpili, ale v Bore nebolo 

ni  isté. Poriadne sme sa vytrápili. A rozhodcovia nás vytrápili tiež.“ 

ALEXANDER HORVÁTH, vtedy obranca Slovana
„V Bore sa do nás domáci pustili od za iatku ve mi razantne. Pritla ili nás a museli 

sme bráni . Bolo ve mi ažké vôbec otvori  tam hru. Nakoniec sme prehrali 0:2, o nám 

sta ilo k postupu.“

JOZEF KONTÍR. vtedy brankár Slovana
„Myslím si, že domáci cítili šancu, ke že vedeli, že Ša o Vencel, reprezenta ný brankár, 

je zranený. Bili do nás tak, že niekedy sme mali pä lennú obranu. Škoda prvého gólu. 

Penalta za ruku Popluhára bola vymyslená. Loptu do ho napálili možno z dvoch metrov 

a dostal ju niekde do oblasti stehna, tak do ruky. Rozhodne tam nešla ruka proti lopte. 

Takmer som ju pritom chytil. Loptu som mal na ruke, štyri prsty som mal na lopte, ale bola 

prudká a prešla. Zachytal som si ako málokedy. Fakt som mohol pusti  pä  – šes  gólov. 

Môžem prezradi , že som sa ve mi bál, že ich dostanem viac a preradia ma zas niekam do 

bé ka. A hovoril som si, že ešte dobre, že sme doma vyhrali 3:0. Tréner Miško Vi an bol po 

zápase ve mi š astný. Plakal, o on robil asto v takých chví ach, a aj ma pobozkal.“

JOZEF APKOVI , vtedy stredopoliar Slovana
„Samozrejme, že už aj zabúdame. Kontíra som minule stretol a pochválil som ho, ako 

tú jedenástku v Bore chytil. Potvora, len sa usmieval. Nepripomenul mi, že ju nechytil.“ 
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IVAN HRDLI KA, vtedy stredopoliar Slovana
„Obecenstvo bolo divoké, terén zlý. Mali sme o robi , aby sme to uhrali. Dos  nás t kli, 

mali dos  šancí. Chytal Jožo Kontír, pretože Ša o Vencel bol zranený a vládli tam isté 

obavy. Boli sme zvyknutí, že chytá Ša o, ve  ten bol v našej bráne neustále. Po as nie-

ko kých rokov chýbal len párkrát. Ale musím poveda , že Jožo chytal ve mi dobre, svojej 

úlohy sa zhostil. V Bore sme jednoducho mali namále.“ 

UDOVÍT ZLOCHA, vtedy obranca Slovana
„Naj ažší zápas v pohárovej edícii mimo samotného inále nás akal práve v Bore. 

Grécki rozhodcovia nepískali dobre. Mišo Vi an, ktorý nám vy ítal, že faj íme, sedel na 

lavi ke s cigaretou. Ak by domáci dali tretí gól, tak by nás už asi dali dole. Ale poviem 

vám, taký banket, aký bol po zápase v Bore, som hádam nezažil. Tam bolo všetko, jedlo, 

pitie od výmyslu sveta. Bor bolo komunistické a banícke mesto. Bolo vidie , že tam sú 

peniaze. Hoci s nami vypadli, boli skvelí a postarali sa o nás. Srbi sa predviedli ako fan-

tastickí udia. Vypytovali sa nás, o a ako a nevedeli pochopi , pre o sme v auguste 1968 

nebojovali. To nám normálne vy ítali.“ 

 ALEXANDER VENCEL, vtedy brankár Slovana
„Jožko Kontír podal v Bore dobrý výkon. Ve a zachránil, pretože výkon mužstva pod a 

médií nebol optimálny a rozhodcovia tiež.“ 

PETER MUTKOVI , vtedy obranca Slovana
„Pri zápasoch proti Boru som chýbal. Bol som v olympijskom výbere SSR, ktorý odces-

toval na OH 1968 do Mexika. Svoje 23. narodeniny som oslavoval už tam. O tom, ako 

hral Slovan proti Boru, som ani nevedel.“ 

Nebolo to jednoduché. Takto o tom referoval aj Šport. 
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UDOVÍT ZLOCHA, vtedy obranca Slovana
„Náš masér Zöllner mal prezývku „Dedo“. Vypil si, kedy a kde sa len dalo. Ke  sme ces-

tovali z Boru, tak môj brat Jano ukecal cvika a lístkov a ten mu poži al mundúr. A tak 

Jano prišiel k „Dedovi“ a spustil na ho – zoll kontrol! o máte v kufri? Vtedy sme z Juho-

slávie niesli deky, fakt boli dobré. Ako bol napitý, tak „Dedo“ za al hovori  na iných. Ten 

má žuva ky, ten má to, Móder nesie toto. Nevedel, že to bol brat. Ten ho ´krstil´ alej. 

Táto deka, na to bude clo – húsz forint. Hus mám doma a forinty nemám – povedal mu 

„Dedo“. V Budapešti zosko il zo schodíkov, že si ide da  pivo. Prešiel cez ko ajnice a vlak 

sa pohol. Mišo Vi an povedal – kone ne sme sa ho zbavili. Ledva to dopovedal, ozvalo 

sa – tu som. Stál tam „Dedo“. Nastúpil do posledného vagóna...“ 

JOZEF APKOVI , vtedy stredopoliar Slovana
„Masér Zöllner, teda „Dedo“, bol dobrý už cestou tam. Ten si ešte do Ostravy niesol slivky. 

Potom ich niesol do Juhoslávie. Normálne mu už hnili. Jedol ich s chlebom. Ke  sme to 

videli, bolo nám zle. Ale bol to zlatý lovek!“ 

K oporám Slovana patril udovít Cvetler. 
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„Postúpili sme, a to je najdôležitej-
šie,“

 

„Myslím si, že naša ofenzívna sila je schopná zdola  každého v tejto 
sú aži. Rešpektujeme Barcelonu i West Bromwich, ale musíme si trúfa  na 
celkový triumf, ” 

V zápasoch medzi Bruggami a West Bromwichom sa iskrilo. 



35

4. PORTSKÉ ZACHUTILO

SPOMIENKY PO ROKOCH

ALEXANDER HORVÁTH, vtedy obranca Slovana
„Porto, samozrejme, malo svoj zvuk, hoci sme nevedeli, aké mužstvo má. Povedali sme si, 

že ideme do toho a uvidíme, o sa z toho vyk uje. Sami sme si vraveli, že je možné nie o 

dokáza  . Aj Miško Vi an, náš tréner, nám hovoril, že na nich máme.“

MILAN SOKOL, vtedy stredopoliar Slovana 
„Hral som ligový zápas v Banskej Bystrici, potom v Bore. A potom som sa zranil. Násled-

ne som pendloval medzi bé kom Slovana, kde som hral pod Jožkom Göghom, a á kom. 

Aj som sa dal dokopy, ale v zálohe za al hra  s Ivanom Hrdli kom Jožko apkovi . Už 

potom bolo skuto ne ažké dosta  sa do kvalitného tímu á ka Slovana.“
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„Mrzká tvár 
futbalu,“

K oporám Slovana patril Ivan 
Hrdli ka (vpravo). 

Otázka chybného prekladu? Vydanie Športu 
z 5. novembra 1968 hovorí o tom, 

že 21. mája 1969 sa v Bazileji rozhodne 
o tom, kde sa bude hra  inále PVP. 

Ibaže inále PVP sa hralo 21. mája 1969 
práve v Bazileji… 

K á Sl il I
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Vlajočka ČH

FC Porto, súper Slovana v 2. kole PVP – v hornom rade z ava masér, brankár Americo, 
Bernardo da Velha, Rolando, Almeida, Valdemar a Atraca. V dolnom rade z ava 

Pavao, Djalma, Gomes, Pinto a Nobrega. 
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„Bratislav anov pred-
chádza v Portugalsku dobrý chýr. Vie sa, že v ich radoch sú eskoslovenskí 
reprezentanti na ele s Popluhárom, ktorý je v Portugalsku ve mi populárny

Michal Vi an s hrá mi – z ava Vladimír Hrivnák, Ivan Hrdli ka, Ján apkovi , Jozef Fillo. 
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SPOMIENKY PO ROKOCH

PETER MUTKOVI , vtedy obranca Slovana
„V Porte nás pozvali aj do pivníc s vychýreným portským vínom. Hovorili nám, že tam 

niekedy mali požiar a pri vysokých teplotách im zdeformovalo aše s ko akom. Po-

vykrúcalo ich. Zapá ilo sa im to a odvtedy dávali ko ak do vykrúcaných liaš. Musím 

poveda , že Portugalci sa o nás starali.“ 

Málokto si trúfal poveda , že to bude 
sú asne posledný gól zápasu. Že tomu bolo tak, treba pripísa  faktu, že medzi 
žr ami Slovana stál tentoraz famózny Vencel,“



JASTRAABI Z TEHELNÉHO POOĽA

40

Aj z fotogra ie z novinového lánku je zrejmé, že Alexander Vencel sa v Porte nenudil. 
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„Povedzme to otvorene. 
V sú asnosti ani jeden náš ligový ce-
lok nedisponuje útokom a úto ným 
vtipom a la FC Porto,

„S tým, 
že sme neinkasovali žiaden gól, 
som spokojný. Aj s ví azstvom, hoci 
mohlo by  vyššie. S výsledkom len 
1:0 spokojný nie som. Avšak Slovan 
mal v bráne skvelého Vencela. Cel-
kovo som ve mi spokojný s výkonom 
môjho mužstva,

SPOMIENKY PO ROKOCH

IVAN HRDLI KA, vtedy stredopoliar Slovana
„To, že sa za ínalo až o pol desiatej ve er, nás až tak netrápilo. Zaujímal nás skôr súper. 

Portugalci mali dobré meno. Mali medailu z majstrovstiev sveta. Ben ica zas patrila ku 

klubovej špi ke v Európe a portugalská liga bola uznávaná. Je stále, ale vtedy bola viac. 

Porto bolo rivalom Ben icy. Hrali technický futbal, to nám celkom vyhovovalo.“ 

ALEXANDER VENCEL, vtedy brankár Slovana
„Do Porta sme necestovali ako hrdinovia. Mali sme rešpekt, súper mal ve kú kvalitu. Na 

zápase bolo 30 000 divákov, Porto malo prevahu. Bránili sme sa, ako sa dalo. Obranco-

via ve a lôpt odkopávali, ja som si zachytal. Spomenul som si aj na zápas kvali ikácie na 

MS 1966, ke  som v bráne eskoslovenska v Porte chytal proti Portugalsku. Remizovali 

sme vtedy 0:0, proti Eusebiovi, Colunovi a Torresovi a alším skvelým menám som sa na 

nedostatok práce nemohol s ažova . Vtedy ma v novinách vychválili a asi oprávnene, 

pretože zápas v Porte bol jedným z najlepších v mojej kariére. Potešila ma aj gratulácia 

od Eusebia hne  po zápase a ke  neskôr prišiel na Slovensko, zaspomínali sme si na to. 

Brankár Porta Americo. V Porte neinkasoval, 
hoci Slovan šance mal. 

B ká P A i V P i k l
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V podstate podobné, pokia  ide o môj výkon, to bolo aj o pár rokov neskôr už v bráne 

Slovana proti domácemu FC Porto. Svojím spôsobom to bola repríza môjho výkonu zo 

zápasu reprezentácií. Samozrejme, pamätám si aj to, že to bol posledný medzinárodný 

zápas Bimba Popluhára za Slovan. Na margo výsledku by som ešte hádam dodal to, že 

po prehre 0:1 sa v nás za ala rodi  iskierka nádeje. Videli sme, že by sme mohli ís  alej.“ 

UDOVÍT CVETLER, vtedy úto ník Slovana
„V Porte sme pritom mali aj pár dobrých šancí. Hoci sme neskórovali, ich obrana nebola 

taká pevná, ako by sa mohlo zda . Ja sám som tiež mohol da  gól, ale domáci hrá  to 

zachránil.“ 

BOHUMIL BIZO , vtedy úto ník Slovana
„Zápas v Porte pre m a ostal tým, po ktorom som sa sám na seba ve mi hneval. Trikrát 

som išiel sám na brankára a nedal som gól. Bol som rýchly futbalista, po výborných 

kolmých prihrávkach Karola Jokla som si hodil dopredu loptu a obrancov som mal za 

sebou, ale koncovka mi nešla. Trikrát to bolo ako cez kopirák, trikrát som nedal! Bol 

som na seba neskuto ne naštvaný.“ 

PETER MUTKOVI , vtedy obranca Slovana
„S Portom sme hrali neskoro ve er. Hoci sme mali dos  šancí, v princípe sme hrali na 

udržanie výsledku. Pamätám si na ve ký hluk na štadióne – bol však taký športový. Bol 

to posledný zápas Bimba Popluhára, po boku ktorého sa hralo neskuto ne dobre. On 

bol ve mi udský a ústretový, pomáhal nám. Ša o Horváth bol iný. Skvelý futbalista, ale 

skôr taký tvr as.“

UDOVÍT ZLOCHA, vtedy obranca Slovana
„V Porte som sa zranil a musel som by  vystriedaný Vladom Hrivnákom. Zaúto il som 

po pravej strane a nikto pri mne nebol. Bol som v takom dobrom šprinte. Zrazu som si 

myslel, že ma niekto kopol do pravej nohy. Spadol som, natrhol som si zadný sval. Ne-

mohol som ani chodi . Na letisku ma posadili na vozík a tla ili ma po pohyblivom páse. 

Vozík sa im nejako vyšmykol a ani neviem, kde som sa zastavil. Pri otváracích dverách, 

ešte dobre, že boli zavreté. Mohol som to predvída , ke  sa tak dobráci ponúkali. Pokia  

ide o zranenie, blokovalo ma nejakých šes  týžd ov, zadný sval je v tomto nepríjemný. 

Samozrejme, prišiel som aj o odvetný zápas s Portom.“ 
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„Do konca 
týžd a mám by  v Lyone. Zmluvu mám 
na jeden a pol roka, možno to bude na 
dva a pol roka,

„Za 
všetko, o som videl a zažil, akujem 
futbalu a Slovanu. Nebolo toho málo.“ 

Referovalo sa o prijate nej prehre. 

Ján Popluhár (v avo) v Porte pri výmene vlajok. Bol to 
jeho posledný medzinárodný zápas v drese Slovana. 

f l h

Já P l há ( ) P i ý l j k B l
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SPOMIENKY PO ROKOCH

ALEXANDER VENCEL, vtedy brankár Slovana
„Odvetný zápas bol v znamení ve kých príprav. Vedenie Slovana nám s úbilo za vyra-

denie FC Porto tritisíc korún. O akávalo sa ve a divákov a my hrá i sme chceli urobi  

všetko pre vytúžený postup.“

„Ako budeme hra ? Nie, nebudeme len bráni . Myslím si, 
i doma, i u súperov hráme to isté. Štýl našej hry sa nemení. Samozrejme, 

mnohé závisí od súpera. Ak nás dostane pod tlak, bránime sa. Ak nie a máme 
loptu, úto íme a ideme bez váhania vpred. Naším cie om je zví azi  v každom 
zápase a s tým sme prišli aj do Bratislavy,“
„Nech vyhrá lepší. Vieme, že Slovan je ve mi dobré mužstvo, všetci jeho hrá i 

Vladimír Hrivnák pri obrannom zákroku. Práve on spolu s Alexandrom Horváthom 
vytvorili po odchode Jána Popluhára silnú stopérsku dvojicu. 
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sú ve mi kvalitnými futbalistami, no ani my nie sme najhorší a naša forma 
ide hore. Zdá sa mi, že mužstvo má lepšiu formu ako v ase, ke  sme hrali so 

Slovanom domáci zápas,“ 

„Americo – Valdemar, 

Sucena, Bernardo, Atraca – Rolando, Pavao – Lisboa, Pinto, Djalma, Nobrega,“

 „Myslím si, že Porto bude 

hra  predovšetkým na obranu. 

Pokia  ide o hru, o akávam 

asi to isté, o hrali v Porte, 

ale pod a m a to vzadu budú 

murova . Tréner José Pedroto 

bude chcie  udrža  náskok 

z Porta. Videl nás hra  doma 

proti Lokomotíve a videl, s ím 

sme si vtedy nevedeli poradi . 

My musíme dúfa , že už kone -

ne našim strelcom vyjde de  

a tra íme do siete. Ve  je až 

neuverite né, ako u nás chytajú 

brankári súperov. Súper je ve -

mi technicky vyspelý, ale ako-

„Súper je ve mi technicky vyspelý, ale akoby kondi ne 
trochu slabší,“ hútal tréner Michal Vi an. 

Sú j i h i k lý l k b k di
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by kondi ne trochu slabší. Som presved ený, že naši chlapci k svojmu umeniu 
pridajú aj maximálnu vô u,

„Problémy mám aj s Jánom Zlochom, ktorý si narazil koleno. Ján ap-

kovi  mal chrípku, v poriadku nebol ani Mutkovi . Uvidíme… Asi nastúpime 

v takej zostave ako v nede u proti VSS

„Našim chlapcom prajem ví azstvo 2:0 alebo hocaké, 

ktoré zabezpe í postup do alšieho kola,

„Bolo vidie , že skúšajú, i Slovan nebude pokra ova  vo 

svojej impotencii v duchu posledných zápasov,

„Gól 

z prakticky beznádejnej pozície bol dielom príkladne bojovného odhodlania,

 „Boj v niektorých fá-

zach pripomínal tempo anglickej ligy,“
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Brankár Porta Americo (vpravo) sleduje, ako obranca Valdemar štartuje po lopte. Vzadu íha Ján apkovi . 

Tímy Porta a Slovana pri nástupe na trávnik Tehelného po a. 
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Dramatický futbal anglického formátu – písali noviny. 

Toto nemajú brankári radi… Americo sa pri penalte pohol do ava a už len sleduje, 
ako mu Karol Jokl posiela loptu k pravej žrdi. 
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„Takýmto výkonom by 
Slovan bol schopný vyhra  aj celý Pohár ví azov pohárov,

SPOMIENKY PO ROKOCH

JÁN APKOVI , vtedy úto ník Slovana
„Porto bolo ve mi kvalitným súperom. Tréner Mišo Vi an nás ubezpe oval, že my sme 

lepší. Na každom poste, hovoril nám. Hrali sme fakt ve mi dobre a mám pocit, že Porto 

nám aj štýlovo vyhovovalo. Už prvý zápas bol vyrovnaný, doma sme ich jasne pred ili.“

IVAN HRDLI KA, vtedy stredopoliar Slovana
„Naša hra bola perfektná a ví azstvo 4:0 zaslúžené.“ 

ALEXANDER HORVÁTH, vtedy obranca a kapitán Slovana
„Chlapci, verím vám. Dajte zo seba všetko, aby sme si neurobili hanbu – povedal nám 

tréner Vi an pred domácou odvetou s Portom. Pustili sme sa do nich od za iatku. Nako-

niec sme im dali štyri góly. A to bola ve ká vec.“

JOZEF APKOVI , vtedy stredopoliar Slovana
„Vyškolili sme ich ako u ov. Ja som sa v 85. minúte už chystal dolu z ihriska, ahal 

ma sval. Mal som problémy s trieslami, tie som mal už vtedy. Bol som asi 35 metrov od 

brány, ke  mi nejaký Kubo prihral. Ani som tú loptu nechcel, ahá ma sval, striedam. 

Tak som sa do tej lopty od jedu oprel a kopol som ju o naj alej k bráne Porta. Netra il 

som do vink a? Povedal som si, že teraz už ozaj môžem strieda .“

PETER MUTKOVI , vtedy obranca Slovana
„V 2. pol ase som išiel do jednej z lôpt hlavou pomerne nízko a doplatil som na to, lebo 

hrá  Porta zas išiel s kopa kou vysoko. Tra il ma a roztrhol mi celé obo ie. Ešte stále to 

tam cítim. Dos  to krvácalo. Po as zápasu mi na to dali len náplas  a dohral som. Po 

zápase sme išli na polikliniku. Stretávali sme udí, ktorí boli po našom jasnom ví azstve 

nadšení a tešili sa, takže ma to až tak nebolelo.“

BOHUMIL BIZO , vtedy úto ník Slovana
„V odvetnom zápase som proti Portu od za iatku nehral. Pozeralo sa však na to dobre. 

Ubehali sme ich a prevýšili sme ich aj po fyzickej stránke. Ví azstvo 4:0 bolo vysoké, ale 

zaslúžené.“
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Legenda na Malte

 

Tréner José Pedroto asi zápasy v eskoslovensku neob uboval. Zažil dva so sumárnym skóre 0:9. 
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Najlepší strelec Bundesligy Johannes Löhr z 1. FC Kolín dal holandskému ADO Den Haag dva góly. 
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Vyžrebovaný Turín

„Ani jeden zo súperov, aj ke  ide o kvalitné celky, nie 
je neporazite ný,

„Ešte som ho nikdy nevidel hra , poznám však 
taliansky futbal ako taký. Ešte ke  som bol trénerom tren ianskej Jedno-
ty, hrali sme vo inále Stredoeurópskeho pohára proti Fiorentine. Aby som 
pravdu povedal, nie som ve mi nadšený. Aj pri žrebovaní treba ma  š astie. 

Turín je silný súper, urobíme však všetko, aby sme obstáli dobre,“ 

Naším zbožným želaním bolo 

dosta  Freju Randers alebo Lyn Oslo, aby sme sa dostali medzi semi inalistov. 

Ale ak chlapci podajú taký výkon ako proti Portu, vyradíme aj Turín. Pravda, 

skorý termín dáva dve otázky – ako bude rozohrané mužstvo a aké bude po-

asie? Budeme sa snaži  s Talianmi vyjedna  ten najneskorší možný termín, 

ktorým je 20. marec. V takom prípade budeme ma  za sebou už dve jarné 

kolá. Prvý zápas v Turíne má pre nás dve výhody – prvá vyplýva z toho, že 

s neznámym súperom je lepšie hra  najskôr na jeho pôde, druhá z priazni-

vých klimatických podmienok v Taliansku.“ 


